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Geachte leden van het college en van de raad, 
 
Op dinsdagavond 21 mei jl. zijn 34 leden van de NVWK en belangstellenden bijeen geweest voor 
informatie en gedachtewisseling over Panorama, Tweede oeververbinding en Gebiedsbod. 
Met deze brief willen wij u kennis geven van onze grote teleurstelling over de gang van zaken rond de 
besluitvorming over tweede oeververbinding en gebiedsbod.  
 
Uit onze bijdragen in de inspraak voorafgaand aan de raadsvergaderingen in oktober en april is u 
ongetwijfeld bekend dat wij zeer ongelukkig zijn met de inhoud en de procesgang van uw besluit. Wij 
zullen onze argumenten nu niet herhalen, wij willen ook naar de toekomst kijken. 
 
Kort na de vorming van de nieuwe gemeente Krimpenerwaard begon het zo goed met het burgerinitiatief 
onder leiding van Riek Bakker met als resultaat in oktober 2017 de Strategische Visie. Daaraan werd een 
belovend vervolg gegeven met de bijeenkomst in april 2018 over de omgevingsvisie waarin vooruitlopend 
op de nieuwe Omgevingswet wederzijds vertrouwen als basis werd  gesteld voor visieontwikkeling. 
 
Wederzijds vertrouwen, participatie en samenwerken zijn de leidende principes in het functioneren van 
de ledenvereniging NVWK. Daarom hebben wij van meet af aan deelgenomen aan de Tafel van 
verkenning, mede namens het Zuid-Hollands Landschap,  de Stichting Promotie Krimpenerwaard/ 
Gastheer van de Krimpenerwaard en de Werkgroep Steenbreek. 
Wij namen ook daarom deel, omdat de Strategische Visie als centraal uitgangspunt hanteert het koppelen 
van belangen en evenwichtig ontwikkelen van de acht thema’s. Dat uitgangspunt is in de Tafel van 
Verkenning doorvertaald naar het Panorama, zoals op pagina 71: 
 

- de landbouw zorgt naast voedsel voor instandhouding van het cultuurlandschap met 

natuurwaarden 

- de Krimpenerwaard is een karakteristieke groene long tussen de grote steden die vooral 

groen en open moet blijven met behoud van biodiversiteit. Opvang van ruimtelijke druk uit 

steden doet daaraan afbreuk. 

 

De participanten verwoordden hun gemeenschappelijke visie daarover (p. 81):  



 

 

‘De dragers van dit alles zijn onze bodem, het water en de natuur. Ook hier geldt schouders eronder 

en bij alle ontwikkelingen vooral rekening mee houden en waar nodig plannen daarop aanpassen. 

Alleen dan kunnen de op stapel staande energietransitie, klimaatadaptatie en woningbouw 

zorgvuldig worden ingepast en zich verhouden tot een ambitie voor een aantrekkelijk Natuur Netwerk 

Nederland, toename van biodiversiteit en behoud van het slagenlandschap.’ 

Essentie is dus dat economie en ecologie gelijk opgaand worden benaderd in de besluitvorming. 
Wij vinden het een gemiste kans dat de coalitie en gehele raad nog altijd niet hun visie hebben gegeven 
op de principes van het Panorama en op het uitvoeren van het totaal aan de concrete voorstellen.  
Nu hebben het college en de raad dit wezenlijke uitgangspunt terzijde hebben geschoven, opportunistisch  
- en zonder overleg met de meest betrokkenen - wat krenten uit de pap gehaald, en dit gepresenteerd als 
integrale aanpak alsof  rekening is gehouden met het resultaat van participatie.  
 
Behalve deze onjuistheid, steekt het ons dat het college de bewoners voorhoudt dat de oost-oost 
verbinding bijdraagt aan de westelijke ontsluiting van de Krimpenerwaard. De préverkenning voor het 
MIRT-besluit toonde duidelijk aan dat de oost-oost verbinding juist voor extra vertraging gaat zorgen en 
ook zal leiden tot extra problematiek op de N210 – zie pagina 30 van https://mrdh.nl/project/mirt-
verkenning-oeververbindingen-regio-rotterdam.  
Voor Bas van Holst, gepokt en gemazeld in het opstellen van kosten-batenanalyses, en inwoner van 
Capelle was het reden om in de pen te klimmen en bij de overheden aan te dringen op een betere 
onderbouwing van nut en noodzaak (http://www.mejudice.nl/artikelen/detail/oostelijke-stadsbrug-
rotterdam-is-luxe-geen-noodzaak).  
 
Ons kwam dit pas onlangs onder ogen, maar het rapport is uit 2018. Het collega had dit kunnen en 
behoren te weten en in zijn  berichtgeving en planvorming moeten verwerken. Die veronderstelde 
verbetering van de ontsluiting vormt de basis voor de lobby en het gebiedsbod – maar blijkt helemaal niet 
ondersteund door de feiten! 
 
Kunt u zich voorstellen dat wij ons, als deelnemers in de Waardtafel gebruikt voelen? Dat wij het niet 
waarderen dat u aspecten uit het advies van de gezamenlijke partijen in de Waardtafel gebruikt ter 
onderbouwing van plannen die juist niet passen in de gedachte van het Panorama? Met bovendien een 
feitelijk onjuiste onderbouwing? 
 
Ondertussen ligt een alternatief plan op de tekentafel, opgesteld door een verkeersdeskundige binnen de 
bewonersgroep van de Waardtafel. In de vorm van een extra brug over de IJssel. Een brug die wél tot 
betere ontsluiting leidt, tegen veel lagere kosten. Er tekent zich af dat hier meer draagvlak voor is. We 
roepen u op de deskundigheid onder uw bewoners te koesteren en met hen en de ondernemers een plan 
te maken dat beter is voor de waard en een grotere kans maakt in het MIRT. 
 
Met het oog op de toekomst verzoeken wij u om een voorstel van uw kant richting herstel van 
vertrouwen van de gezamenlijke Waardtafel-partijen, in vruchtbare samenwerking met het 
gemeentebestuur.  
 
Laten we daarna samen zien hoe we de participatie in de Krimpenerwaard een effectief vervolg geven, 
zó dat alle partijen en belangen in hun waarde worden gelaten. 
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Wij zien uw reactie graag tegemoet. 
Met vriendelijke groet, 

 
 
Frans van der Storm,      Jaap Graveland 
secretaris NVWK      voorzitter NVWK 
 
 
cc: bestuur gemeente Krimpen aan den IJssel en  
partners in de Waardtafel 


